
Uttalelser fra råd og utvalg – Budsjett 2024 

 

Arbeidsmiljøutvalgets behandling av sak 12/2023 i møte 20.11.2023: 

Behandling 

Forslag fra utvalget: 

Arbeidsmiljøutvalget er bekymret for bemanningssituasjonen i helse- og omsorgstjenestene, samt 

bemanningen omkring 1. åringene i barnehage. Arbeidsmiljøutvalget mener at grunnbemanningen 

må økes. 

Avstemming: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

Arbeidsmiljøutvalget er bekymret for bemanningssituasjonen i helse- og omsorgstjenestene, samt 

bemanningen omkring 1. åringene i barnehage. Arbeidsmiljøutvalget mener at grunnbemanningen 

må økes. 

 

Eldrerådets behandling av sak 19/2023 i møte 20.11.2023: 

Behandling 

Vedtak 

Oppdal pensjonistforening ber kommunedirektøren sette i gang utredning som belyser nåtidig og 

fremtidig behov for sykehjemsplasser, omsorgsboliger og utleieleiligheter for eldre i Oppdal. Det 

settes av oppstartskapital i forbindelse med disponering av et evt. overskudd i kommuneregnskapet 

for regnskapet 2023.  

Det utredes behov for avlastningsplasser for hjemmeboende demente.  

Eldrerådet viser til uttalelse i økonomiplan 2024-2027 der vi i tillegg til utbygging av sykehjemmet og 

Sanatelltunet også påpeker at dagtilbud i Engveien må utvides. Det kan gjøres ved at Engveien får 

disponere helse huset slik at en kan tilby døgnbasert opphold. Dette er viktig avlastning for 

hjemmene dersom man kan få et tilbud for den demente om opphold i Engveien et helt døgn. Som 

kommunedirektøren selv viste til i sin budsjettorientering vil antall personer over 80 år dobles i løpet 

av de første 15 årene. Statistikken viser også at ca. 50 % av alle over 90 år vil få en demenssykdom. 

Derfor er det viktig at antallet omsorgsplasser står i forhold til behovet som kommer.  

 

 

 

 

 

 



Råd for personer med funksjonsnedsettelses behandling av sak 17/2023 i møte 20.11.2023: 

Behandling 

Forslag fra Råd for personer med funksjonsnedsettelse: 

 

Rådet vedtar følgende innspill: 

Tilbud om fysisk aktivitet for personer med funksjonsvariasjon 

I Oppdal har vi et bredt tilbud av ulike typer fysisk aktivitet til den funksjonsfriske delen av  

befolkningen, men hva med de som har funksjonsnedsettelse? For denne gruppa er det  

ekstra viktig å legge til rette for fysisk aktivitet. I Oppdal sin KOMMUNEDELPLAN FOR  

IDRETT OG FYSISK AKTIVITET 2019-2023 står det at det må legges bedre til rette for  

befolkningsgrupper med spesielle behov. Kommuneplanen fastslår at alle deler av  

befolkningen skal gis mulighet til å delta i idrett og fysisk aktivitet. Dette samsvarer også med  

FN-konvensjonen om rettigheter til mennesker med nedsatt funksjonsevne (CRPDConvention) som 

skal bidra til å motvirke diskriminering på grunn av nedsatt funksjonsevne.  

Alle skal gis gode muligheter for å delta i fysisk aktivitet i organiserte eller egenorganiserte  

former. Det står også følgende i kommunedelplanen:  

20% av mennesker med nedsatt funksjonsevne oppgir å aldri trene eller mosjonere.  

Årsakene til dette er sammensatte, men av faktorer som fremheves er mangelfull  

tilgjengelighet på idrettsanleggene og manglende tilrettelegging i kroppsøvingstimer.  

Funksjonshemmede som er aktive i idretten viser seg å ha økt mestringstro, bedre  

livskvalitet og større sjanse for å være sysselsatt enn andre med nedsatt funksjonsevne.  

 

Allidrett-para: tilbud for personer med fysisk funksjonsnedsettelse – er et tilbud som  

er godt i gang! 

Medisinsk rehabilitering (fysio, ergo og Friskliv og mestring) startet i samarbeid med Oppdal  

idrettslag opp et aktivitetstilbud for barn/unge voksne med fysisk funksjonsnedsettelse i  

2021. Dette var et ikke-eksisterende tilbud i Oppdal kommune før 2021, og både brukere og  

pårørende hadde etterspurt et slikt tilbud. Allidrett-para kallers tilbudet. Det tilbys trening en  

gang per uke, og har avtale om fast treningstid i Sportshallen, med gratis halleie som alle  

andre grupper. 

Opplegg med basistreninger 1 x per uke for barn/ungevoksne fra ca.10-30år. Treningene  

følger skoleruta og foregår på ettermiddag/kveld. Det skal være en møteplass for de med  

fysisk funksjonsnedsettelse og på tvers av ulike idretter, hvor barn og unge voksne kan  

møtes for felles styrke- og basistrening. Tilbud som klatring, basseng, frisbeegolf,  

hundekjøring m.m. har også blitt testet ut. Deltakerne får trene og utvikle seg, oppleve  

mestring, kjenne på bevegelsesglede, samt lære av hverandre. Det er også en fin  

arena/møteplass for pårørende, som ofte samles over en kopp kaffe mens  

barna/ungdommene trener.  

 

Samme behov for fysisk tilrettelagt aktivitet for personer med kognitiv  

funksjonsnedsettelse 

Da tilbudet Allidrett-para startet opp, kom det frem at det også er et behov for å få til et  

lignende tilbud til de med kognitive funksjonsnedsettelser. Kontaktpersoner fra  

Olympiatoppen og Para- Midt Norge har frarådet å slå sammen disse gruppene, da det  

allerede er ekstra utfordrende å tilrettelegge for trening og mestring for disse gruppene hver  

for seg, og at det også erfaringsmessig blir høyere deltakelse dersom gruppene holdes  

separat. 



Slik det er i dag har personer med kognitiv funksjonsnedsettelse intet tilbud om fysisk  

aktivitet som er tilrettelagt for denne gruppen. Det ønsker Rådet for personer med  

funksjonsnedsettelse, at kommunen skal opprette. 

Medisinsk rehabilitering (fysio, ergo og Friskliv og mestring), avd. helse og familie, har spilt  

dette inn som et satsningsområde til kommunens handlingsplan i flere år nå.  

 

Et slikt tilbud vil koste ca. 50 000 kr pr. år, 25 000,- pr halvår. Pengene går stort sett til  

å dekke lønn og utstyr. 

 

Konklusjon: 

Rådet for personer med funksjonsnedsettelse ønsker at kommunen bevilger penger slik at  

Medisinsk rehabilitering kan opprette et fysisk aktivitetstilbud for personer med kognitiv  

funksjonsnedsettelse. Et lignende tilbud som Med-rehab. har i dag for gruppen med fysisk  

funksjonsnedsettelse.  

 

Avstemming: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak 

Innspill fra Råd for personer med funksjonsnedsettelse: 

Tilbud om fysisk aktivitet for personer med funksjonsvariasjon 

I Oppdal har vi et bredt tilbud av ulike typer fysisk aktivitet til den funksjonsfriske delen av  

befolkningen, men hva med de som har funksjonsnedsettelse? For denne gruppa er det  

ekstra viktig å legge til rette for fysisk aktivitet. I Oppdal sin KOMMUNEDELPLAN FOR  

IDRETT OG FYSISK AKTIVITET 2019-2023 står det at det må legges bedre til rette for  

befolkningsgrupper med spesielle behov. Kommuneplanen fastslår at alle deler av  

befolkningen skal gis mulighet til å delta i idrett og fysisk aktivitet. Dette samsvarer også med  

FN-konvensjonen om rettigheter til mennesker med nedsatt funksjonsevne (CRPDConvention) som 

skal bidra til å motvirke diskriminering på grunn av nedsatt funksjonsevne.  

Alle skal gis gode muligheter for å delta i fysisk aktivitet i organiserte eller egenorganiserte  

former. Det står også følgende i kommunedelplanen:  

20% av mennesker med nedsatt funksjonsevne oppgir å aldri trene eller mosjonere.  

Årsakene til dette er sammensatte, men av faktorer som fremheves er mangelfull  

tilgjengelighet på idrettsanleggene og manglende tilrettelegging i kroppsøvingstimer.  

Funksjonshemmede som er aktive i idretten viser seg å ha økt mestringstro, bedre  

livskvalitet og større sjanse for å være sysselsatt enn andre med nedsatt funksjonsevne.  

 

Allidrett-para: tilbud for personer med fysisk funksjonsnedsettelse – er et tilbud som  

er godt i gang! 

Medisinsk rehabilitering (fysio, ergo og Friskliv og mestring) startet i samarbeid med Oppdal  

idrettslag opp et aktivitetstilbud for barn/unge voksne med fysisk funksjonsnedsettelse i  

2021. Dette var et ikke-eksisterende tilbud i Oppdal kommune før 2021, og både brukere og  

pårørende hadde etterspurt et slikt tilbud. Allidrett-para kallers tilbudet. Det tilbys trening en  

gang per uke, og har avtale om fast treningstid i Sportshallen, med gratis halleie som alle  

andre grupper. 

Opplegg med basistreninger 1 x per uke for barn/ungevoksne fra ca.10-30år. Treningene  

følger skoleruta og foregår på ettermiddag/kveld. Det skal være en møteplass for de med  

fysisk funksjonsnedsettelse og på tvers av ulike idretter, hvor barn og unge voksne kan  



møtes for felles styrke- og basistrening. Tilbud som klatring, basseng, frisbeegolf,  

hundekjøring m.m. har også blitt testet ut. Deltakerne får trene og utvikle seg, oppleve  

mestring, kjenne på bevegelsesglede, samt lære av hverandre. Det er også en fin  

arena/møteplass for pårørende, som ofte samles over en kopp kaffe mens  

barna/ungdommene trener.  

 

Samme behov for fysisk tilrettelagt aktivitet for personer med kognitiv  

funksjonsnedsettelse 

Da tilbudet Allidrett-para startet opp, kom det frem at det også er et behov for å få til et  

lignende tilbud til de med kognitive funksjonsnedsettelser. Kontaktpersoner fra  

Olympiatoppen og Para- Midt Norge har frarådet å slå sammen disse gruppene, da det  

allerede er ekstra utfordrende å tilrettelegge for trening og mestring for disse gruppene hver  

for seg, og at det også erfaringsmessig blir høyere deltakelse dersom gruppene holdes  

separat. 

Slik det er i dag har personer med kognitiv funksjonsnedsettelse intet tilbud om fysisk  

aktivitet som er tilrettelagt for denne gruppen. Det ønsker Rådet for personer med  

funksjonsnedsettelse, at kommunen skal opprette. 

Medisinsk rehabilitering (fysio, ergo og Friskliv og mestring), avd. helse og familie, har spilt  

dette inn som et satsningsområde til kommunens handlingsplan i flere år nå.  

 

Et slikt tilbud vil koste ca. 50 000 kr pr. år, 25 000,- pr halvår. Pengene går stort sett til  

å dekke lønn og utstyr. 

 

Ungdomsrådets behandling av sak 15/2023 i møte 20.11.2023: 

Behandling 

Forslag fra Ungdomsrådet: 

Ungdomsrådet har følende kommentar til budsjettet:  

• Ungdomsrådet mener det bør startes opp et arbeid for å planlegge ny ungdomsskole. Skolen 

har ikke kantine og ingen fellesareal. Romløsningene tilfredsstiller ikke dagens krav og det er 

plassmangel.  

• Ungdomsrådet ber om at det bevilges midler til både forebygging av skolevegring og til tiltak 

for elever som opplever skolevegring. Frafall i skole gir store helsemessige konsekvenser for 

den enkelte og store økonomiske konsekvenser for samfunnet . Utenforskap og psykisk helse 

er to av tre satsningsområder i Oppdal kommune.  

• Ungdomsrådet ber om at helsesykepleierstillingen ved skolehelsetjenesten beholdes i neste 

års budsjett. Dette for å hindre at tilbudet om helsestasjon for ungdom og tilbud i 

skolehelsetjenesten reduseres. Dette har stor betydning for spesielt den psykiske helsa til 

ungdom. 

Avstemming: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

 



Vedtak 

Ungdomsrådet har følende kommentar til budsjettet:  

• Ungdomsrådet mener det bør startes opp et arbeid for å planlegge ny ungdomsskole. Skolen 
har ikke kantine og ingen fellesareal. Romløsningene tilfredsstiller ikke dagens krav og det er 
plassmangel.  

• Ungdomsrådet ber om at det bevilges midler til både forebygging av skolevegring og til tiltak 

for elever som opplever skolevegring. Frafall i skole gir store helsemessige konsekvenser for 

den enkelte og store økonomiske konsekvenser for samfunnet . Utenforskap og psykisk helse 

er to av tre satsningsområder i Oppdal kommune.  

• Ungdomsrådet ber om at helsesykepleierstillingen ved skolehelsetjenesten beholdes i neste 

års budsjett. Dette for å hindre at tilbudet om helsestasjon for ungdom og tilbud i 

skolehelsetjenesten reduseres. Dette har stor betydning for spesielt den psykiske helsa til 

ungdom. 

 

Utvalg for drifts behandling av sak 9/2023 i møte 20.11.2023: 

Behandling 

Tilleggsforslag fra V, AP og SV: 

Utvalg for drift ser med bekymring at kommunedirektøren ikke har funnet rom for tre tiltak.  
Kommunestyret bør prioritere de tre tiltakene som kommunedirektøren viser særlig  
bekymring for at han ikke fant rom for i økonomiplanen for perioden 2024-2027, og ved  
budsjettframleggingen for 2024:  
1. Økt bemanning på natt ved hjemmesykepleien  
2. Økt grunnbemanning ved Oppdal helsesenter  
3. Bedre bemanning rundt 1-åringen i barnehagen  
 
En økning i grunnbemanning i helse og oppvekst kan redusere sykefravær, bidra til at vi i  
større grad rekrutterer og beholder kompetanse, gi større stillinger for personer i  
deltidsstillinger, og bedre kvalitet på tjenestene for brukere og pårørende. Det bør tilstrebes  
at man ved økning av grunnbemanning først tilbyr de med lavere stillingsprosenter en  
økning.  
 
Avstemming: 
Tilleggsforslaget ble vedtatt (4. st.) 
Mindretall: H, FRP og SP. 
 
Fellesforslag fra utvalg for drift: 
Viser til notatet fra rektorer i Ungdomsskolen og barneskolen om økende og komplekse  
utfordringer i 1-1 oppfølging av elever og større hjelpebehov. Dette vil i stor grad gjelde  
oppvekstsektoren i sin helhet. 
Det er også en økning av flyktningetilstrømming som fortsetter inn i 2024 og Driftsutvalget  
ber derfor kommunestyret vurdere disponeringen av midler fra flyktningefondet for å  
imøtekomme situasjonen både for elever og ansatte. 
 
Avstemming: 
Fellesforslaget ble enstemmig vedtatt. 
 



Avstemming: 
Fellesforslag med vedtatt tilleggsforslag ble vedtatt (4. st.). 
Mindretall: H, FRP og SP. 
 
Vedtak 
Viser til notatet fra rektorer i Ungdomsskolen og barneskolen om økende og komplekse  
utfordringer i 1-1 oppfølging av elever og større hjelpebehov. Dette vil i stor grad gjelde  
oppvekstsektoren i sin helhet. 
Det er også en økning av flyktningetilstrømming som fortsetter inn i 2024 og Driftsutvalget  
ber derfor kommunestyret vurdere disponeringen av midler fra flyktningefondet for å  
imøtekomme situasjonen både for elever og ansatte. 
 
Utvalg for drift ser med bekymring at kommunedirektøren ikke har funnet rom for tre tiltak.  
Kommunestyret bør prioritere de tre tiltakene som kommunedirektøren viser særlig  
bekymring for at han ikke fant rom for i økonomiplanen for perioden 2024-2027, og ved  
budsjettframleggingen for 2024:  
1. Økt bemanning på natt ved hjemmesykepleien  
2. Økt grunnbemanning ved Oppdal helsesenter  
3. Bedre bemanning rundt 1-åringen i barnehagen  
 
En økning i grunnbemanning i helse og oppvekst kan redusere sykefravær, bidra til at vi i  
større grad rekrutterer og beholder kompetanse, gi større stillinger for personer i  
deltidsstillinger, og bedre kvalitet på tjenestene for brukere og pårørende. Det bør tilstrebes  
at man ved økning av grunnbemanning først tilbyr de med lavere stillingsprosenter en  
økning. 
 
 
Utvalg for bygg- og arealplansakers behandling av sak 101/2023 i møte 20.11.2023: 

Behandling 

Fellesforslag fra Utvalg for bygg- og arealplansaker: 

Utvalg for bygg- og arealplansaker tar budsjett 2024 til orientering.  

Avstemming: 

Forslaget fra utvalget ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

Utvalg for bygg- og arealplansaker tar budsjett 2024 til orientering. 


